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Protokół Nr 40/2021 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 19 stycznia 2021 r. 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – Przewodnicząca Komisji 

2. Herrmann Cecylia – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Kaszliński Jakub – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Gadaliński Piotr - inspektor ds. gospodarki nieruchomościami, rolnictwa i ochrony 

przyrody 

4. Kozińska Klaudia – pomoc administracyjna 

5. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Analiza wydawanych lub odmownych decyzji dotyczących wycinki drzew na terenie 

prywatnym w gminie Dąbrowa Biskupia. Pomoc dla osób starszych i samotnych w celu 

usunięcia starych i spróchniałych drzew (przy ich posesjach), stanowiących zagrożenie. 

3. Możliwość usunięcia drzew, które znajdują się w pasie dróg wojewódzkich 

i powiatowych przy polach uprawnych, stanowiące problem dla rolnika. 

4. Korzystanie z programów dot. planu gospodarki niskoemisyjnej – odnawialne źródła 

energii – „Mój Prąd”. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Gawrysiak o godzinie 12:30 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała członków komisji, Wójta Gminy, 

Przewodnicząca Rady Gminy oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 
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Ad. 2. Analiza wydawanych lub odmownych decyzji dotyczących wycinki drzew na terenie 

prywatnym w gminie Dąbrowa Biskupia. Pomoc dla osób starszych i samotnych w celu 

usunięcia starych i spróchniałych drzew (przy ich posesjach), stanowiących zagrożenie. 

Pan Piotr Gadaliński – przedstawił powyższy temat. 

Aktualne przepisy pozwalają nam usunąć drzewa albo krzewy bez zgłoszenia lub pozwolenia, 

ale po spełnieniu określonych warunków. Najważniejsze z nich to: 

-wycinka z terenu nieruchomości lub jej części może nastąpić po uzyskaniu zezwolenia 

wydanego na wniosek posiadacza nieruchomości – za zgodą właściciela tej nieruchomości, 

- w sytuacji, gdy działka na której rosną drzewa lub krzewy należy do nas i nie wykonujemy jej 

w związku z prowadzeniem działalności gospodarczej,  dodatkowa zgoda nie jest wymagana. 

Tak, jak od każdej zasady są wyjątki, tak i w tym przypadku ustawodawca nałożył pewne 

obostrzenia. Otóż, może zdarzyć się tak, że pomimo tego, iż drzewo należy do nas i nie mamy 

w planach sprzedaży nieruchomości, to będziemy musieli zgłosić zamiar jego usunięcia 

właściwym organom. 

Ma to miejsce w wtedy, gdy obwód pnia drzewa mierzonego na wysokości 5 cm od ziemi 

przekracza: 

80 cm – w przypadku topoli, wierzb, klonu jesionolistnego oraz klonu srebrzystego; 

65 cm – w przypadku kasztanowca zwyczajnego, robinii akacjowej oraz platanu klonolistnego; 

50 cm – w przypadku pozostałych gatunków drzew. 

Wzór zgłoszenia można pobrać w urzędzie gminy lub napisać samodzielnie. Powinno ono 

zawierać: 

- imię i nazwisko wnioskodawcy, 

- oznaczenie nieruchomości, z której drzewo ma być usunięte, 

- rysunek albo mapkę określającą usytuowanie drzewa na nieruchomości. 

Po dokonaniu zgłoszenia zamiaru usunięcia drzewa urząd powinien wysłać wyznaczoną osobę 

do oględzin. Urzędnik musi faktycznie ustalić: 

1. nazwę gatunku drzewa; 

2. obwód pnia ustalonego na wysokości 5 cm, a w przypadku gdy na tej wysokości drzewo: 

- posiada kilka pni – obwód każdego z tych pni, 

- nie posiada pnia – obwód pnia poniżej korony drzewa. 

Warto jeszcze pamiętać, że samodzielnie należy zgłaszać drzewa o znacznej (określonej w 

przepisach) grubości pnia. Zezwoleniem objęta jest wycinka np. wycinka drzewa w pasie 
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drogowym drogi publicznej, usunięcie drzewa lub krzewu na obszarach objętych ochroną 

krajobrazową w granicach parku narodowego albo rezerwatu przyrodniczego. 

Radny Jakub Kaszliński – Co z choinkami? 

Pan Piotr Gadaliński – Jeżeli ktoś ma plantację, to może wycinać i od nas dostaje 

zaświadczenie, natomiast jeśli jest to jedna choinka duża, która rośnie np. przy gospodarstwie 

to obowiązuje procedura do wycinki normalnego drzewa.  

Radna Renata Gawrysiak – Co w przypadku, jeśli takie suche drzewo, zagrażające 

bezpieczeństwu  rośnie przy posesji samotnej - starszej osoby, która sama nie poradzi sobie 

z wycinką? 

Pan Piotr Gadaliński – Gmina wycinkę drzew zleca firmie z uprawnieniami, więc albo taka 

osoba sama zapłaci, albo zapłaci za to gmina. Jednak nie mamy obecnie zaplanowanych na 

ten cel środków w budżecie.  

Radna Renata Gawrysiak – Jaki gatunek drzew jest nasadzany po wycince? 

Pan Piotr Gadaliński – Głównie jest to lipa, dąb lub klon szczepiony.  

Radny Jakub Kaszliński – W Stanominie będzie teraz modernizowana świetlica wraz z 

ociepleniem, a tam rośnie drzewo, które zagraża tej inwestycji. Jednak nie wiem, czy to 

drzewo rośnie na naszej działce, czy osoby prywatnej. Co z tym zrobimy? 

Pan Piotr Gadaliński – Sprawdzimy na kogo działce rośnie i będziemy działać.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad.3. Możliwość usunięcia drzew, które znajdują się w pasie dróg wojewódzkich 

i powiatowych przy polach uprawnych, stanowiące problem dla rolnika. 

Radna Renata Gawrysiak – Rolnicy przy głównej drodze Nowy Dwór – Bąkowo skarżą się, że 

topole rosnące wzdłuż drogi, ale przy ich polach przeszkadzają im w uprawach, cieniują, a 

przez korzenie nie zbierają dobrych plonów. Czy ja w ich imieniu jako radna mogę złożyć 

wniosek o wycinkę tych drzew? 

Pan Piotr Gadaliński – Taki wniosek powinni złożyć właściciele działek, a nie Pani.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad. 4. Korzystanie z programów dot. planu gospodarki niskoemisyjnej – odnawialne źródła 

energii – „Mój Prąd”. 

Pani Klaudia Kozińska – przedstawiła powyższy temat. 

Poinformowała, że gmina zajmuje się pomocą w programach dot. planu gospodarki 

niskoemisyjnej – odnawialne źródła energii – Czyste Powietrze. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 
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Radny Jakub Kaszliński – Czy Pani zdaniem kwota dofinansowania będzie się zmniejszać, czy 

nie? 

Pani Klaudia Kozińska – Moim zdaniem kwoty dofinansowań będą mniejsze w przyszłości, ale 

to raczej wszystko zależy od ilości składanych wniosków.  

Radna Renata Gawrysiak – Czy można złożyć kilka wniosków? 

Pani Klaudia Kozińska – Nie. Należy dobrze się zastanowić, co chce się robić, ponieważ nie 

można teraz złożyć wniosku na wymianę pieca, a za rok na ocieplenie budynku. Można 

skorzystać z różnych dofinansowań, ale wniosek musi być złożony jeden wspólny dla różnych 

inwestycji. 

Radny Jakub Kaszliński – Ile jest czasu na wykonanie wnioskowanych inwestycji? 

Pani Klaudia Kozińska – 30 miesięcy od złożenia wniosku. 

Radny Jakub Kaszliński – Do kiedy jest czas na wymianę pieca? 

Pani Klaudia Kozińska – Zakaz eksploatacji tzw. pozaklasowych kotłów grzewczych 

obowiązuje od 1 stycznia 2024 roku. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego materiału.  

Ad.5. Sprawy bieżące. 

Pani Katarzyna Pawłowska poinformowała komisję na temat szczepień przeciwko COVID-19.  

Gminny punkt szczepień będzie funkcjonował w ŚDS w Wonorzu, a szczepienia będą 

obsługiwane przez przychodnię z Kruszwicy, ponieważ NZOZ im. Lucjana Kwiatkowskiego 

z Dąbrowy Biskupiej nie podjęło się tego zadania. Szczepienia będą odbywały się w soboty. 

Osoby, które nie są w stanie same dojechać na szczepienie, będą miały zorganizowany 

transport przez gminę - głównie samochodem z ŚDS. W obecnej chwili rejestrujemy 

i szczepimy osoby w wieku 70+. Zainteresowanie szczepieniem jest bardzo duże. 

Ad.6. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodnicząca Komisji, radna Renata 

Gawrysiak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 19 stycznia 2021 r. , godz. 14:00 

Protokółowała:    Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna    Renata Gawrysiak 


